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СКУПШТИНИ И ИЗВРШНОМ ВЕЋУ АП ВОЈВОДИНЕ 

- Господин Ненад Чанак, председник Скупштине АП Војводине и 
председник Савета Универзитета у Новом Саду 

- Господин Ђорђе Ђукић, председник Извршног већа АПВ  
- Господин Золтан Буњик, покрајински секретар за образовање и 

културу 
 

 
Поштовани, 

Као што сте упознати, из Синдиката радника универзитета у Новом Саду 
потекла је иницијатива да се финансирање високошколског образовања у Србији 
законски уреди. Иницијативу је подржао председник Скупштине Војводине, господин 
Ненад Чанак, истовремено и председник Савета Универзитета у Новом Саду. 
Захваљујући разумевању и подршци господина Чанка, предлог и разлоге за 
формирање Комисије која ће сачинити предлог Закона о финансирању 
високошколског образовања, изложила  сам 10. јула ове године  на седници 
Скупштине АП Војводине. Као Прилог број 2, достављамо вам Предлог са 
образложењем, прочитан на седници Скупштине. 

Како би се што хитније приступило решавању проблема наведених у 
образложењу Предлога, уз сазнање да и Скупштина и Извршно веће АПВ сматрају да 
су захтеви запослених у високом школству за побољшањем материјалног положаја у 
потпуности оправдани, те да знатан број проблема потиче из чињенице да  постојећа 
правна регулатива није одговарајућа, односно, доводи и до оних проблама којих 
реално не треба да буде, упутила сам 11. јула ове године, у име Градског одбора 
синдиката Универзитета, писмо деканима факултета да на седницама наставно-
научних већа својих факултета изаберу по једног представника факултета за рад у 
Комисији. Факултети су се одазвали позиву и изабрали своје представнике.  

Као председнца Градског одбора синдиката Универзитета, који је иницирао 
формирање Комисије, позвала сам на тзв. прелиманарну седницу изабране 
представнике факултета и 12. септембра ове године формирали смо Комисију чији је 
састав дат на посебној страници, као Прилог број 1.  

 Имена чланова Комисије показују да су факултети изабрали представнике који 
познају проблематику у вези са финансијама  и радом факултета уопште,  како на  
појединачним  факултетима тако и у високом школству у целини.  

Како је, у међувремену,  на јавну расправу достављен нацрт Закона о високом 
образовању, којим нису обухваћена правила финансирања, потврђена је потреба за 
радом Комисије оваквог типа. Посебно када се зна да постојећа  уредба која регулише  
финансирање обилује пропустима и недостацима са озбиљним последицама. 
 



На седници Комисије одржаној 4. новембра ове године закључено је да 
Комисија треба да се прошири, и да у њен састав уђу представници Ректората 
Универзитета у Новом Саду и Извршног Већа АПВ. У том циљу слободни смо да 
предложимо да се у рад Комисије као њени активни чланови укључе:  
- Проф. др Небојша Новковић, проректор за финансије Универзитета у Новом 
Саду и 
- Господин Јожеф Кабок, помоћник за финансије у Покрајинском секретаријату      
за образовање и културу. 

Молимо ректорицу Универзитета у Новом Саду, госпођу Фуаду Станковић, да 
подржи наш предлог за избор представника Ректората Универзитета, или да Ректорат 
изабере неког свог другог члана, уколико господину Небојши Новковићу обавезе не 
дозвољавају учешће у раду Комисије.  

Молимо господина Ђорђа Ђукића и господина Золтана Буњика да за члана 
Комисије потврде избор свог представника, господина Јожефа Кабока.  

Захваљујемо се господину Ненаду Чанку на подршци коју је до сада пружио 
формирању Комисије. Очекујемо да Скупштина АПВ изабере своја два представника 
у Комисији.  

 
С обзиром да се у последње време могу чути различити коментари у вези са 
Самосталним синдикатом Србије обавештавамо вас о следећем: 

1. Све досадашње активности Градског одбора синдиката Универзитета у Новом 
Саду везане су само и искључиво за побољшавање материјалног положаја 
запослених 

2. У Синдикат којем припадамо учлањено је преко 70 % запослених. Само 
Технички факултет у Зрењанину није члан Синдиката Универзитета.  

3. Самостални синдикат града Новог Сада нам је до сада пружао комплетну 
подршку и помоћ.  

4.  Синдикат Универзитета у Новом Саду, као и Синдикат града Новог Сада, не 
одобравају акције које у име Самосталног синдиката организује председник 
Смиљанић. Као потврда ове констатације може да послужи текст са насловне 
стране октобарског броја листа “Синдикални пулс”, чији је уредник госпођа 
Коса Пакушевскиј, стручни сарадник нашег Одбора, а који вам се редовно 
доставља. 

5. Формирана Комисија није Комисија синдиката. Синдикат је само иницијатор 
њеног формирања. Овај допис вам достављамо са печатом Синдиката, с 
обзиром да Комисија још није формално конститусана, пошто очекујемо да  у 
састав Комисије уђу и представници Ректората Универзитета, Скупштине и 
Извршног Већа АП Војводине.  

   
Хвала Вам што сте нашли времена да прочитате овај релативно обиман допис. 
Сматрамо да су њиме дати одговори бар на нека питања, те да ћете подржати 
озваничавање Комисије, као заједничке Комисије Универзитета, Синдиката 
Универзитета, Скупштине и Извршног Већа АП Војводине, оформљене да уради 
изузетно значајан посао: законско регулисање финансирања, како би се   
елиминисале, или бар ублажиле, последице чињенице да то до сада није урађено.   
 
                                              Уз сагласност чланова Комисије допис сачинила 
 

.             Проф. др Гордана Бојковић, председница ГОС-а 
            Универзитета, иницијатора формирања Комисије                               



ПРИЛОГ БРОЈ 1:  Састав Комисије за израду правне регулативе о финансирању  
                              универзитета 

 
 

Чланови Комисије са Универзитета и представници Синдиката Универзитета су: 
 

- Проф. др Корнелија Ђаковић-Швајцер, са Медицинског факултета, члан 
Акредитационе комисије на Универзитету у Новом Саду 

- Проф. др Драгослав Херцег, представник Природно-математичког факултета, 
члан Акредитационе комисије на Универзитету у Новом Саду, раније ректор 
Универзитета  и члан Комисије за израду Правилника о финансирању 
високошколског образовања у АПВ. 

- Проф. др Миленко Перовић, председник Савета  Филозофског факултета 
- Проф. Ненад Остојић, декан Академије уметности 
- Проф. др Владимир Катић, продекан за финансије Факултета техничких наука 
- Проф. др Бранислав Влаховић, представник  Пољопривредног факултета 
- Доцент др Сенад Јашаревић, продекан за финансије Правног факултета 
- Бранислав Чобанов, дипл. правник, секретар Факултета физичке културе, 

раније члан Комисије за израду Правилника о финансирању високошколског 
образовања у АПВ. 

- Проф. Драгица Пантић, лектор, шеф Службе за издавачку делатност на 
Медицинском факултету 

- Проф. др Гордана Бојковић, представник Синдиката Универзитета 
- Ђурђица Црвенко, педагог, представник Синдиката Универзитета  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



ПРИЛОГ БРОЈ 2: Предлог Скупштини АП Војводине 
 
 
 
ОРГАНИЗАЦИЈА САВЕЗА САМОСТАЛНИХ   
СИНДИКАТА ГРАДА НОВОГ САДА И ОПШТИНА 
ГОС РАДНИКА УНИВЕРЗИТЕТА 
Број: 017-49 
Нови Сад, 7. јула 2003. године 
 
    
 

                           ПРЕДСЕДНИКУ СКУПШТИНЕ АП ВОЈВОДИНЕ, 
                           ГОСПОДИНУ НЕНАДУ ЧАНКУ 
                           ПОСЛАНИЦИМА СКУПШТИНЕ АП ВОЈВОДИНЕ 

 
 
Поштовани, 
На својој седници одржаној 7. јула 2003. године, ГОС Универзитета у Новом Саду 
одлучио је да се Скупштини АП Војводине упути 
 
 
                                                ПРЕДЛОГ 
 
за формирање Комисије Скупштине АП Војводине за израду “Закона о финансирању 
универзитета”. 
 
Предлажемо Скупштини да Комисију сачињавају по један представник сваког од 
заинтересованих факултета Универзитета у Новом Саду, два представника Скупштине 
АП Војводине и два представника ГОС-а Универзитета у Новом Саду.  
Предлог Закона Комисија би могла да сачини у року од два месеца од свог 
конституисања, користећи, између осталог, и позитивне елементе Споразума о 
основама, мерилима и начину утврђивања накнаде за обављање делатности у вишем и 
високом образовању, примењиваног у САП Војводини. 
Након што Комисија сачини предлог Закона, и Скупштина АП Војводине га подржи, 
Закон би био упућен Народној Скупштини Републике Србије на усвајање. 
Уколико га, након јавне расправе, Скупштина Србије усвоји, Закон би се примењивао 
на читавој територији Републике Србије. 
Уколико, пак, Скупштина Србије одлучи да тако значајну област као што је 
финансирање државних универзитета и даље остави у надлежности неколицине људи 
из Владе Републике Србије, Закон би, након јавне расправе, био усвојен од стране 
Скупштине АП Војводине и примењивао би се на територији АП Војводине, то јест на 
универзитете чији је оснивач Скупштина САП, односно АП Војводине, а у складу са 
предстојећом редефиницијом уставног положаја АП Војводине. 
 
                                        ОБРАЗЛОЖЕЊЕ 
 
Према садашњим прописима, финансирање државних универзитета у Републици 
Србији, односно факултета који их сачињавају, регулисано је Уредбом о нормативима 



и стандардима услова рада универзитета  и факултета за делатности које се 
финансирају из буџета (Службени гласник РС, број 15/2002).  
На жалост, поменута Уредба има више веома значајних мана, од којих наводимо 
неколико најзначајнијих: 

1. Поменутом Уредбом регулисана су само правила на основу којих факултети 
стичу финансијска средства, али је остављено факултетима да сами одреде 
правила по којима ће их расподељивати, чиме су широко остављена врата 
управама факултета за различите врсте злоупотреба. 

2. И сама правила стицања су веома неконзистентна, јер за исте предмете који се 
предају на различитим групама факултета или на различитим годинама студија 
одређују различите нормативе броја студената по наставној групи.  

3. Такође, правила стицања уопште не праве неопходну дистинкцију између 
предавања и вежби која се изводе први пут у датом семестру, која је, дакле, 
потребно припремити, и оних која се изводе  по други, трећи и др. пут у датом 
семестру, за која није потребна посебна припрема.  

4. Не прави се разлика ни по типовима вежби (аудиторне, лабораторијске, 
рачунарске...).  

5. Контрола броја запослених и броја часова на факултетима врши се само једном 
годишње, уместо бар два пута – сваког семестра, чиме се оставља простор за 
манипулације.   

6. На крају, али не најмање важно, мана Уредбе је и то што је Уредба, коју доноси 
неколицина људи у Влади, а не Закон, који доноси Скупштина, након опсежне 
јавне расправе. 

 
Из наведених разлога, молимо Вас да усвојите наш предлог. 
 
 
 
 

                                Градски одбор Синдиката Универзитета  
                             у  Новом Саду 

 
 

                                    Председница ГОС-а Универзитета, 
                                      проф. др Гордана Бојковић 

 
 


